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                  Referat  af møde i FKF’s Institutråd 
 
 
Tidspunkt: 1. juni 2017 kl. 9:15–12:10 
 
Sted:  FKF møderum 
 
Deltagere: Institutleder Frants R. Lauritsen, studiesekretær Inger Rose Hansen, laborant Sanne Lindgaard 

Hedemann, ingeniørassistent Torben Hanquist Jensen, professor Hans Jørgen Aagaard 
Jensen, studerende Louise Linddahl Bitz, lektor Ulla Gro Nielsen, lektor Paul C. Stein, lektor 
Carsten Svaneborg, studerende Christian L. Jacobsen, studerende Emil Vyff Jørgensen, lektor 
Ilia Solov’yov, institutsekretær Karen Cauthery 

Dagsorden: 

Punkt: Emne: 
1.   Godkendelse af dagsorden: 

 
Dagsorden blev godkendt. 

2. Opfølgning på emner fra sidste Institutrådsmøde:    
- Opdatering vedrørende stillinger ved FKF: 

Institutlederen opdaterede udvalget om stillingssituationen på FKF og fortalte  
- at lektor Sebastian Hofferberth startede på fuld tid 1. april, og at han sammen med  
  sin gruppe har formået at få laboratoriet i kælderen op at køre i løbet af meget kort tid.   
  Sebastian Hofferberth forventer at afholde et start-up-møde inden sommerferien  
  (afholdt 16. juni). 
- at Hans Jørgen Aagaard Jensen er udnævnt til professor fra 1. juni 2017. 
- at Trond Ulven er udnævnt som professor fra 1. juli 2017. 
- at Pierre-Alain Monnard har opsagt sin stilling med udgangen af sin orlovsperiode  
  den 30. juni 2017, men at det forventes, at han udnævnes til adjungeret lektor på FKF  
  for at opretholde forbindelse til FKF. 
- at 1. runde af interviews til alle 9 opslåede DIAS-stillinger nu er afholdt, dog foregår  
  det sidste interview af NAT’s 4 stillinger den 2. juni. Der har været mange rigtig gode   
  ansøgninger til de 4 adjunktstillinger (4 år med mulighed for 2 års forlængelse). 
 

- Sektionsledelse ved FKF: 
Institutlederen oplyste, at der til dato har været afholdt 4 sektionsledelsesmøder. På 
hvert møde har der været et overordnet punkt: FKF’s økonomi; undervisningsøkonomi; 
driftsmidler; infrastruktur.  Sektionsledelsen tager på internatmøde den 26.-27. juni, hvor 
følgende er på programmet: sektionspræsentationer og sektionernes planer; hvilke 
ledelseskompetencer har sektionslederne, samt budgettering for hele FKF.  Hver 
sektion har fået tildelt et opstartsbeløb på 125.000 kr. Der er også indgået en aftale 
vedr. afholdelse af MUS-samtaler for 2017: Institutlederen afholder MUS med 
sektionerne: CP3 og Pharmacy Science og de resterende sektionsledere afholder MUS 
med deres respektive sektioner. 
 
Inger Rose Hansen mindede om, at FKF’s MUS-diagram bør opdateres og godkendes 
af NAT-SU. 
 
Institutlederen ønskede at hvert medlem af rådet fortalte, hvad de syntes om de 
introducerede sektioner, nu hvor de har været i gang i 3 måneder: 
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Ulla Gro Nielsen: Interessant; bred sektion, som har afholdt møde og drøftet hvad 
sektionen er god til. 
Carsten Svaneborg: Har ikke bemærket nogen særlig forskel. 
Hans Jørgen Aa. Jensen: Forsøger at holde en åben debat – sektionen holder møde i 
eftermiddag for bl.a. drøfte hvad sektionsmedlemmerne vil. 
Ilia Solov’yov: Ingen kommentarer.  
Emil Vyff Jørgensen: Har egentligt ikke opdaget at sektionerne eksisterer. 
Inger Rose Hansen: Egentligt ikke bemærket sektionerne. 
Torben H, Jensen: Intet særligt bemærket. 
Sanne L. Hedemann: Har været spændende at følge og glæder sig til at høre nærmere. 
Paul C. Stein: Afventer nærmere. 
Christian L. Jacobsen: Intet at bemærke. 
Louise Linddahl Bitz: Intet at bemærke. 
Karen Cauthery: Sektionerne har indtil nu være lidt usynlige. 
 
Sanne L. Hedemann spurgte om Memphys stadig eksisterer, og institutlederen 
bekræftede dette. 
 

3.  Budget:  
- Opfølgning på FKF’s økonomi (se bilag 1+2): 

 
Institutlederen oplyste,  
- at der ikke er de store forandringer fra sidste møde, men at det har været nødvendigt  
  at nedskrive projektafgiften og overheaden, da det ikke forventes, at FKF kan  
  bibeholde det sidste års niveau. 
- at FKF muligvis i år når loftet på 13 indskrevne ph.d.-studerende, således at   
  der resten af året ikke kan tilbydes samme lovning til ansøgninger. 
- at driften er OK. 
 

           Paul Stein forespurgte til FKF’s STÅ-indtægter, og institutlederen oplyste, at han  
           forventer, at FKF kan indtjene flere STÅ’er, og at der er flere midler i systemet som  
           muligvis kan uddeles til fakulteterne/institutterne. 
 
           På den baggrund tilføjede Sanne L. Hedemann, at FKF har meget undervisningsudstyr,    
           som er meget gammelt, samt at der er stor mangel på udstyr. Udvalget drøftede dette,   
           og der var enighed om at opgradere undervisningsudstyret, således at de studerende  
           ikke skal stå i kø for at bruge udstyr, hvilket også vil give en mere effektiv undervisning,  
           samt forbedre driften af laboratorieundervisningen.   
           Institutlederen bevilgede 250.000 kr. til at opgradere undervisningsudstyret – nærmere  
           følger. 
 

- Undervisningsregnskab: 
 
Institutlederen fremviste FKF’s undervisningsregnskab for 2016 på ca. 4.8 mill. DKK. 
FKF har effektiveret undervisning jf. budgetstrategien, og han mener, at det burde være 
muligt at forøge indtjeningen/overskuddet med yderligere 1.5 mill. DKK, hvilket vil give 
flere midler til FKF. 
 
Institutlederen oplyste, 
- at det for 1. gang vil være muligt i august at opgradere gymnasialt i fysik (B->A),             
  men da der kun var få tilmeldte til opgradering i kemi, oprettes dette ikke. 
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- at FKF nu har sine egne regler for oprettelse af indtægtsdækket virksomhed – se bilag  
  1.  Alle bedes være opmærksom på, at virksomheden har alle rettigheder i sådanne til  
  i modsætning til samarbejdsaftaler, hvor rettighederne er delte. Services indenfor hver  
  enkelt sektion bør præsenteres på hjemmesiden. 

4. Pause 
5. Lokalesituationen ved FKF: 

 
Institutlederen oplyste, 
- at FKF i den nyeste optælling af kontorer, som Teknisk Service har udført, mangler 10-12  
  kontorer, hvorimod FKF’s egen optælling viser, at antallet af kontorer passer til antallet af  
  ansatte og studerende. BMB’s og Biologis ansatte sidder meget tæt og også IMADA mangler  
  kontorer. 
- at FKF mangler laboratorier specielt i forårssemestret, hvor vi har mange bachelor- og  
  specialestuderende. Institutlederen har forhåbninger til, at der om 4-5 år kan stå en ny NAT- 
  TEK-SUND-laboratoriebygning parat. 
 

6. Frafald på vores uddannelser: 
 
Institutlederen gennemgik Frafaldsstatistikken NAT-STAY udarbejdet af NAT-FAK – se bilag 2. 
Statistikken for fastholdelse og frafald dækker årene 2014 til d.d. og giver et bud på årsagerne 
til frafaldet samt hvilke muligheder der er for at ændre billedet. Rådet drøftede statistikken og 
hvilke muligheder FKF og NAT har for at mindske frafaldet. Der vil for FKF’s vedkommende i 
første omgang blive fokuseret på studietiden på farmaci samt førsteårsfrafald på fysik. 
 

7. 
 

Eventuelt 
- Uanmeldt besøg af Arbejdstilsynet: 

Institutlederen gjorde opmærksom på, at Arbejdstilsynet kommer på uanmeldt besøg 
inden længe og pointerede, at alle skal være opmærksomme på, at der ikke må 
forefindes fødevarer i laboratorierne. Det er yderst vigtigt, at FKF ikke igen får en 
anmærkning. 
 

- Sanne L. Hedemann oplyste, at fra 1. juni 2017 bør alle huske at bruge nye labels til 
egne kemikalieblandinger. 
 

 
Frants Roager Lauritsen / Carsten Svaneborg / Karen Cauthery 


